
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 5. januar 2022

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 393
Ministeren bedes forholde sig til overlæge Jørgen Serups udsagn om, at der i verdens-
litteraturen ikke er beskrevet et eneste tilfælde, hvor tatoveringsfarve har givet kræft i 
hverken huden eller indre organer. Er ministeren enig i udsagnet? Og ændrer det noget 
for ministeren vedrørende EU’s nye kemikalielovgivning, som er indført på baggrund af 
mistanke om kræftfremkaldende stoffer i tatoveringsblæk? Der henvises til artiklen ”Stof-
fer i tatoveringsblæk bliver snart forbudt – og hvad gør tatovørerne så?”, Nyheder.tv2.dk, 
den 16. oktober 2021 (https://nyheder.tv2.dk/2021-10-16-stoffer-i-tatoveringsblaek-bliver-
snart-forbudt-og-hvad-goer-tatovoererne-saa).

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jacob Jensen (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Jacob.Jensen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand
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